
vati z« nagrobni spomenik nepozabnemu tovariš :t 
Dobniku. V svrho pobiranja tozadevnih prispev
kov naj se izvoli poseben odbor. Se sprejme in 
priporoča, da se naj isto izvrši kmalu in zanes

ljivo. 
Nato je sledila volitev novega odbora ter se 

je isti sestavil sledeče: predsednik Tomo Kunbus, 
podpredsednik Simon Glinšek, tajnik Miloš Verk, 
namestnik Fran Šega, blagajničarka Ivanka Zu

pančičeva, odborniki: Šumer, Sektimtk, Ukoviče

va iin Lavtračerva, rač. pregledniki: Pilhak in Zi

dar, »poročevalec Franjo Pogačnik. 
Posebno živahna debata se je razvila o sesta

vi učnih načrtov za zemljepisje in zgodovino. 
Smernice v tem pouku sta nam podala t. Bur

dian in Šumer. V tem oziru se sklene naplaviti v 
kratkem sestanek (posameznih referentov v Št. 
Vidu. 

Končno smo določili še dam prihodnjega zbo

rovanja, ki se vrši dne 5. maja na dičini Slatini. 
Na zdar! — Franjo Pogačnik. 

+ Kamniško učiteljsko društvo je zboroval, 
v sredo dne 6. aprila 1912 ob 10. uri dopoldne v 
šolskem poslopju v Domžalah. Navzočih je bilo 
37 društvanikov. Zborovanja se je udeležil tudi 
g. nadzornik Matko Kante in tovariš Emil Ada

mič iz Ljubljane. 
Tovariš predsednik Tomo Petrovec pozdia

viL navzoče in otvarja zborovanje z naslednjimi 
besedami: 

Cenjeno tovarištvo! Ko otvarjam današnje 
zborovanje, Vas vse skupaj srčno pozdravljam. 
Še posebej pa pozdravim g. nadzornika Kanteta. 
Njegova prisotnost nam spričuje, da nam hoče 
biti to, kar nam je že prvič obljubil, namreč to

variš, prijatelj in svetovalec. Pozdravljam tudi 
tovariša Emila Adamiča, ki nam bo na današ

njem zborovanju predaval o razmerah v boljšc

viški Rusiji. Eno izmed najtehtnejših vprašanj je 
danes prosvetno delo učiteljevo izven šole, o ka

terem se bomo danes natančneje razgovarjali. 
Pogrešam pa še veliko število društvemikov. Ne

kaj jih je, ki se vsled oddaljenosti ali bolezni ne 
morejo udeležiti zborovanja, drugi pa se naših 
zborovanj ostentativno ne udeležujejo. Upam, da 
se to v prihodnje zboljša in da bomo na prihod

njem zborovanju pozdravili vse tovarišiee in to

variše našega društva. S tem praidem k drugi 
točki dnevnega reda in to je tajnikov© poročilo. 

Nato prebere tovarišica tajnica Gizela Uše

ničnikova zapisnik zadnjega občnega zbora, ki 
se odobri. 

Tovariš predsednik pove, da je došel od 
»Zdraviliškega doma« dopis, kli potrjuje prejem 
deleža. Kar se tiče katastra omeni, da se kata

ster do sedaj še ni mogel sestaviti in prosi g. 
nadzornika, da bi »pomagal pri sestavil katastra. 
Nadalje prebere brzojavko tovariša Janka Toma

na, ki se vsled bol»zni svoje soproge ni mogel 
udeležiti zborovanja in pozdravlja vse zboro

valce. 
O blagajniškem stanju poroča tovarišica Ela 

Tavčar. Njeno poročilo se vzame na znanje. 
Prihodnja točka dnevnega reda je referat to

variša Antona Germeka o prosvetnem delu uč:

telja izven šole. Z veliko pozornostjo ie sledilo 
zbrano učiteljstvo besedam predavatelja. 

Zelo zanimivo je bilo tudi predavanje tovi

riša F mila Adamiča o razmerah, ki so vladale v 
bivši carski Rusiji in v kakršnih se nahaja da

našnja boljševiška Rusija. 
Po dokončanih predavanjih lizreka tovariš 

predsednik priznanje in zahvalo obema predava

teljema. 
Pri slučajnostih se razvije živahna debata z 

ozirom na predavanje o prosvetnem delu učitelja 
izven šole. Geslo vsakega tovariša in vsake to

varišice naj bodo besede g. nadzornika: Bodimo 
narodni in narodovi učitelji! 

Tovariš Germok predlaga, naj se osnuje od

sek, katerega delo bo določitev smernic glede 
prosvetnega dela izven šole. V ta odsek se vo

lijo z vzklikom tovariši: Anton Germek, Ancon 
Krištof, Ivan Šmajdek in tovarišiee: Pavla Ber

gant. Antonija Škerle in Ela Tavčar. , 
G. nadzornik predlaga nadalje, da bi se (osno

val odsek za sestavo podrobnega učnega načrta 
za zemljepis in zgodovino. V item odseku so: g. 
nadzornik Kante, tovariši: Rajko Božič, Rudolf 
Knez, Albin Smole, Anton Turk in tovarišici: Ana 
de Toni in Gizela Ušeničnikova. 

Kdaj se bo vršila seja tega odseka, bo nazna

nil g. nadzornik. 
Prihodnje 'zborovanje kamniškega učiteljske

ga društva bo meseca maja v Kamniku. Datum 
se bo naznanil v »Učiteljskem Tovarišu«. 

Ker ni nobenega predloga več, se zahvali 
tovariš predsednik še enkrat obema predavate

ljema in zborovalcem ter zaključi ob 2. uri po

poldne zborovanje. 

Iz naše organizacije, 
Društvene vesti. 

+ »Savinjsko učiteljsko društvo« zboruje v 
četrtek, 21. t. m. ob 2. uri popoldne na Gomil

skem. Dnevni red: 1. Zapisnik. 2. Dopisi. 3. Učni 
načrti iz zemljepisja in zgodovine. (Poročevalci 
določeni na zadnjem zborovanju.) 4. Predlogi. — 
Po zborovanju se vrši pevska vaja. Tovariši in 
tovarišiee, ki imajo četrti zvezek Žirovnikovih 
narodnih pesmi, naj ga prinese seboj. . 

Predsednik, 
+ Šmarskorogaško učiteljsko društvo je 

zborovalo sredi marca v Šmarju pri Jelšah. K a s 

no, že res pomladansko vreme je privabilo tova

riše in tovarišiee na sestanek v prav lepem šte

vilu. Bilo nas ,je ravno 45 članov in gostov — 'M-

rej odsotnih le ena desetina drušivenikov, ki so 
se pa večinoma pismeno opravičili. 

V svojem otvoritvenem govoru se tov. pred

sednik spominja pred kratkim časom umrlega 
blagega in ljubeznivega tovariša Ivana Debelaka. 
V znak sožalja in iskrenega sočutja se zborovalci 
dvignejo s sedežev. Lepo posmrtnico je prinesel 
o ljubem pokojniku naš »Tovariš«, pa tudi »Nova 
Doba« se ga je spomnila v podlistku. Bodi mu 
časten in trajen spomin. 

Vesel »dobro došel« zakliče novim članom 
tov. Burdianu, Pišekovi in Frasakovi, ki so došli 
med nas iz tužnega Korotana. 

Prisrčno pozdravlja tov. soproge Burdianovj, 
Pogačniiikovo in Dobrntkovo, ki so kot gostinje po

setile zborovanje. Novoporočenemu 'parčku »Leo 
in Marija Dobnik« pa obilo sreče in blagoslova! 

Tovariš tajnik prečita zapisnik zadnjega dru

štvenega zborovanja tu. 
Predsednik naznanja izstop tovariša Čeha, ki 

je stopil v pokoj. Z ozirom na dopis o zborova

nju »učit. društev iz bivše spodnje Štajerske«, 
omeni tov. Šumer, da »Zveza« teh društev sedaj 
ne obstoji več! Priporoča se članom maročitev 
»Učnih listov« za učenje srbohrvaščine. Tovari

šioaun se zelo priporoča vstop v »kolo slovenskih 
sester« z mesečnim prispevkom 1 dinar. Imeno

vano društvo je zborovalo pred velikonočnimi 
prazniki v Ljubljani ter se je sestanka udeležila 
tov. Marica Lavračeva. 

Iz letnega poročila tajnika irazvidimo, da je 
naše društvo zborovalo v preteklem letu 5 krat 
ter so bila vsa ta zborovanja dobro obiskana. 
Radi odsotnosti nekaterih članov naj se tudi pri 
nas vpelje neka evidenca — vsaka »pika« brez 
tehtnega opravičila naj seveda tudi nekaj stane! 

Poročilo naše marljive tovarišiee blagajni

čarke nam pojasni, da je bito v lanskem letu do

hodkov 8405 K in izdatkov 7634 K, torej je pre

bitka 771 K. Računska preglednika sta našla ra

čune v redu ter se skrbni blagajničarki izreče za

hvala in zaupnica. 
Članarina se določi na letnih 260 K brez »Slo

venske Matice«, ki znaša za člane mesečno 1 di

nar. 
Enoglasno se voli iz društvene blagajne v 

spomin vrlih tovarišev t Dobnik — t Debelak 
znesek 300 K za Učit. konvikt. Sklene se prispe


